
Zápis 
 

z 37. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 28. 1. 2020 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 22 
 
Omluveni: Bc. Kloužková, Ing. Aubrecht 
 
Hosté: Ing. Chválná, prof. Pospíšil,  prof. Kotrba, Mgr. Kinzlová, Dr. Botek, doc. Záruba, doc. Kočí, 
Ing. Kavalcová, Ing. Janovský, doc. Vlachý, senátoři zvolení na další funkční období 
 
 
Program zasedání Akademického senátu konaného dne 28. 1. 2020 
 

1. Projednání návrhu akreditace studijních programů Odvětvový management a Ekonomika a 
management. 
 

Program jednání schválen (hlasování pro-proti-zdržel 19  – 0 – 0) 
 
Pozn. Na hlasování nebyli přítomni senátoři doc. Sýkora, Dr. Saidl, Ing. Med, kteří dorazili během 
projednávání bodu 1. 
 
Ad 1. Projednání návrhu akreditace studijních programů Odvětvový management a Ekonomika a 
management. 

Předseda konstatoval, že záměr akreditace studijních programů Odvětvový management a 
Ekonomika a management včetně jejich ekvivalentů v anglickém jazyce (Sectoral Management a 
Economics and Management) byl projednán na zasedání AS 14. 1. a následně dne 21. 1. schválen 
Radou pro vnitřní hodnocení. Následně rektor v úvodní prezentaci představil navrhovanou strategii 
výuky ekonomických a pedagogických oborů na VŠCHT. Rektor představil dohodu s děkany 4 fakult o 
rozvoji výuky ekonomických a pedagogických oborů obsahující rovněž záruky pokračování rozvoje 
školy v oblastech chemie a potravinářství včetně zachování generelu. Dále rektor seznámil s vypsáním 
výběrového řízení pro obsazení pozic akademiků zaručujících výuku studijních programů v oblastech 
učitelství a ekonomie. V budoucnu by měla být založena fakulta sdružující současné celoškolské 
ústavy s výukou v oblastech ekonomie a pedagogiky. Aby vše mohlo být realizované, je nutné získat 
akreditaci předkládaných programů u NAU. Rektor dále poskytl senátu výhled financování nově 
akreditovaných oborů a údaje o předpokládaném počtu studentů, pracovníků zajišťujících výuku a 
prostorových požadavků. 
 Následně proběhla diskuse. Diskutován byl například způsob informování potenciálních 
studentů s ohledem na dosud chybějící akreditaci. Na dotaz Dr. Sajdla paní kvestorka konstatovala, že 
náklady spojené s provozem nových pracovišť budou hrazené z úspor VŠCHT Praha. Očekává se, že 
po úvodní periodě bude nově vzniklá fakulta finančně soběstačná. Byly diskutovány otázky 
dostudování stávajících studentů ČVUT, způsob zadávání bakalářských a diplomových prací u 
ekonomických oborů, očekávaný harmonogram vzniku nové fakulty, zapojení stávajících pracovníků 
Ústavu ekonomie a managementu, zapojení nově příchozích pracovníků do současné struktury 
rektorátních pracovišť či otázka informovanosti nových pracovníků o výši mzdových tarifů na VŠCHT. 
Byla rovněž objasněna otázka procentuálního podílu oblasti chemie ve studijním programu 
Odvětvový management či způsob informování průmyslových partnerů o nových ekonomických 



směrech. Rektor rovněž vysvětlil, jakým způsobem bude zajištěno doplňování ekonomického vzdělání 
studentů VŠCHT z jiných oborů než ekonomických. Předseda AS uvedl, že na zasedání pedagogického 
výboru byla široce diskutována otázka udržení úrovně absolventů školy a skutečnost, že VŠCHT bude 
mít absolventy, kteří nebudou mít základy chemických disciplín. Rektor na závěr zmínil skutečnost, že 
i řada jiných technických VŠ doma i v zahraničí má též fakulty zaměřené na pedagogiku a ekonomii. 
VŠCHT se však nechce vydat cestou masové výuky. Prof. Pospíšil shrnul očekávaný přínos studentů 
v ekonomických programech pro celou VŠCHT. 
 

Usnesení: AS projednal a souhlasí s návrhem akreditace studijních programů Odvětvový 
management a Ekonomika a management včetně jejich ekvivalentů v anglickém jazyce (Sectoral 
Management a Economics and Management) a považuje dohodu rektora VŠCHT Praha a děkanů 
fakult ve věci rozvoje ekonomických a pedagogických oborů na VŠCHT Praha ze dne 27. 1. 2020 
za závazný dokument. 

Hlasování: 20– 0 – 1 
Pozn. Před začátkem diskuse odešel prof. Slavíček.  
 
Na závěr předseda senátu poděkoval všem končícím členům senátu za jejich činnost, dlouholetým 
členům poděkoval za fungování po dobu několika funkčních období. 
Nový rektor závěrečným slovem též poděkoval všem senátorům za jejich činnost a přínos VŠCHT.  
 
 

Příští zasedání AS bude 4. 2. 2020, 
předsedat bude RNDr. Pokorný. 

 
Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                                     Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
 
 
 
 
 


